

# 起重运输机械®



QIZHONG YUNSHU JIXIE

2022 2

HOISTING AND CONVEYING MACHINERY

2022年1月

中国机械工业联合会 主管

WTAU® 微特

起重安全保护专家



## 热烈庆祝微特技术成立二十周年

国家专精特新“小巨人”重点企业

国内领先的起重设备安全管理解决方案供应商

20年以来始终专注于大型起重设备的运行安全研究，为用户提供可靠的安全管理解决方案。

- ▶ 起重设备安全保护装置
- ▶ 起重机动态精确称重管理系统
- ▶ 起重机安全运行及信息化管理平台
- ▶ 钢丝绳在线无损检测
- ▶ 起重机在线诊断及寿命评估系统

微特技术有限公司

WEITE TECHNOLOGIES CO.,LTD.

地址：中国（湖北）自贸区宜昌片区港城路6号

热线：400-008-2600 www.wtau.com

ISSN 1001-0785



9 771001 078220

(广告) 万方数据

# CONTENTS

## 目次

### ◆ 卷首语 | PREFACE

#### P01 绵绵用力、久久为功

Continuous efforts for long-term achievements

### ◆ 业内资讯 | INFORMATION

#### P02 张晓仑会见江苏省副省长马欣 国机集团与江苏大学签署合作协议

Zhang Xiaolun meets with Ma Xin, Vice Governor of Jiangsu Province, and SINOMACH enters into a cooperation agreement with Jiangsu University



12月31日,国机集团党委书记、董事长张晓仑在集团总部会见了来访的江苏省副省长、省政府党组成员马欣一行。集团党委常委、副总经理丁宏祥,江苏省政府副秘书长诸纪录,江苏大学党委书记袁寿其,江苏大学校长颜晓红参加会见。双方就进一步加强合作进行探讨。

On December 31, Zhang Xiaolun, Secretary of the Party Committee and Chairman of the Board of Directors of SINOMACH, met with the Ma Xin, Vice Governor of Jiangsu Province, and Member of the Party Group of the Provincial Government, at the headquarters of the Group. Ding Hongxiang, Member of the Standing Committee of the Party Committee and Deputy General Manager of the Group, Zhu Jilu, Deputy Secretary-General of the Jiangsu Provincial Government, Yuan Shouqi, Secretary of the Party Committee of Jiangsu University, and Yan Xiaohong, President of Jiangsu University, attended the meeting. Both sides discussed about the further strengthening of cooperation.

#### 中国机械联召开与政府部门工作座谈会

CMIF holds a work symposium with government departments

#### 中国机械工程学会第十二次全国会员代表大会在上海召开

CMES 12<sup>th</sup> National Congress of Members is held in Shanghai



2021年12月26日,中国机械工程学会第十二次全国会员代表大会在上海顺利召开。此次会议采取现场与视频结合的形式,来自全国各地的会员代表,第十一届理事会、第二届监事会以及各专业分会和省、自治区、直辖市机械工程学会的相关人员线上线下共计600余人参加了本次会议。

On December 26, 2021, the 12<sup>th</sup> National Congress of Members of the Chinese Mechanical Engineering Society was successfully held in Shanghai. The meeting was held in the form of a combination of live and video, and attended by more than 600 persons online and offline, including member representatives from all over the country, as well as the relevant personnel of the 11th Council, the 2nd Board of Supervisors, various professional branches, and the mechanical engineering societies of provinces, autonomous regions and municipalities directly under the central government.

#### P03 振华重工交付世界首艘140米级打桩船

ZPMC delivers the world's first 140-meter pile driving barge

#### 北起院研制的首台套物流装备荣获中国专利优秀奖

The first set of logistics equipment developed by BMHRI wins the China Patent Excellence Award

#### 我国科学家发布6G核心技术创新成果,通讯速率较5G提升10到20倍

Chinese scientists release 6G core technology innovation results that the communication speed is 10 to 20 times higher than 5G

### ◆ 专精特新 | SPECIALIZED REFINED SPECIAL AND INNOVATIVE

#### P04 拓展新型智能化起重机新高度

Expand new height of new intelligent cranes

法兰泰克长期注重欧式起重机的研制,致力于起重机及物料搬运技术的发展和研究,并形成了独具特色的设计风格和理念。轻量化,减量化的设计理念贯穿始终。与国内目前通用产品相比,法兰泰克标准化产品自重平均降低30%,结构紧凑、



节能节材,优势明显。相比于传统的相同起重量、相同跨度和相同工作级别的起重设备在运行过程中能耗可降低30%以上。

Eurocrane has been engaged in the development of European cranes for a long time. It is dedicated to the development and research of cranes and material handling technologies, and has formed the unique design style and concept. It always adheres to the design concept of light weight and weight reduction. Compared with the current domestic general products, the standardized products of Eurocrane are featured by the weight reduced by 30% on average, the compact structure as well as the energy conservation and material saving, which allow its products to have obvious advantages. Compared with the traditional lifting equipment with the same lifting capacity, span and working level, the products have the energy consumption during operation reduced by more than 30%.

### ◆ 独家策划 | EXCLUSIVE PLANNING

#### P06 《起重运输机械》创刊六十周年故事

The story of the 60<sup>th</sup> anniversary of the founding of Hoisting and Conveying Machinery

### ◆ 与企业对话 | DIALOGUE WITH ENTERPRISE

#### P14 从“微”小而“特”别,到勇攀高峰的“小巨人”

Develop from a “micro” and “special” enterprise to a “little giant” that challenges a new height bravely



2020年,国家工信部公布第二批专精特新小巨人企业名单,微特技术有限公司正式认定为国家重点专精特新小巨人企业。微特用二十年时间,从一个弱小的新生命,成长为国内大型起重机械安全解决方案的首选品牌。20年来,微特技术笃定信念,始终专注于起重设备安全管理领域的研究,引领行业向起重设备故障诊断、大数据管理、全生命周期监测服务、智能化吊装生态系统方向发展,为推动国内起重安全管理领域的发展做出了贡献。本期《起重运输机械》

采访到微特技术有限公司创始人高钰敏先生。让我们随高先生一起了解起重设备安全管理领域伴随微特成长的故事。

In 2020, the Ministry of Industry and Information Technology of the People's Republic of China announced the List of the Second Batch of Small Giant Enterprises Featured by Specialization, Refinement, Specialization and Innovation, in which Weite Technologies Co., Ltd. was officially recognized as a national key Small Giant Enterprise Featured by Specialization, Refinement, Specialization and Innovation. During the past 20 years, Weite has grown from a weak new life into a preferred brand of safety solutions for large cranes in China. Over the past 20 years, Weite Technology has firmly established its beliefs and has always focused on the research in the field of lifting equipment safety management, leading the industry to develop in the direction of lifting equipment fault diagnosis, big data management, full life cycle monitoring services, and intelligent lifting ecosystems, and made contributions to the development of domestic lifting safety management. This issue of Hoisting and Conveying Machinery includes the interview with Mr. Gao Yumin, Founder of Weite Technologies Co., Ltd. Let's learn with Mr. Gao the growth story of Weite in the field of lifting equipment safety management.

### ◆ 会议报道 | CONFERENCE REPORT

#### P16 上海起重运输机械行业协会召开五届三次理事会议

Shanghai Hoisting and Transportation Machinery Industry Association holds the Third Meeting of the Fifth Council

### ◆ 专题报道 | SPECIAL REPORT

#### P18 JBT 10475-2015《垂直升降类机械式停车设备》(英文版)专家视频审查会

Expert Video Review Meeting of JBT 10475-2015 Vertical Lifting Mechanical Parking Equipment (English Version)

#### P19 叉车设计规范起草工作组会议报道

Report on the Meeting of the Drafting Working Group for Forklift Design Specifications

### ◆ 专栏 | COLUMN

#### P20 供应链发展新范式

New paradigm of supply chain development

◆ 设计计算 | DESIGN CALCULATION

- P24** 汽车搬运器夹持机构设计及静态特性分析\* / 纪久祥 谢祥洲 梁涛 任琪 邓钦文  
Design and static characteristic analysis of clamping mechanism of vehicle carrier/Ji Jiuxiang, Xie Xiangzhou, Liang Tao, Ren Qi, Deng Qinwen
- P28** 基于四连杆机构的火箭水平吊具设计方法 / 邵健帅 文明 何冠杰  
Design of a rocket horizontal sling based on four-bar linkage/Shao Jianshuai, Wen Ming, He Guanjie
- P32** 曲线落料管技术剖析及对传统落料管优化设计 / 廖辉 苏金辉 陈胜飞 钟育生 陈鹏河  
Technical analysis of curved blanking pipe and its application in optimal design of traditional blanking pipe/Liao Hui, Su Jinhui, Chen Shengfei, Zhong Yusheng, Chen Penghe
- P37** 长江内河大型管廊桥架设计方案设计与研究 / 高玮珺  
Design and research on erection scheme of large pipe corridor bridge in inland rivers of Yangtze River/Gao Weijun
- P42** 塔式起重机臂架优化设计 / 马洪锋 颜婷  
Optimal design of tower crane boom/Ma Hongfeng, Yan Ting
- P47** 起重机械移动综合检测平台的研制开发\* / 贾森 杜鑫 王波翔  
Research and development of mobile comprehensive inspection platform for hoisting machinery/Jia Sen, Du Xin, Wang Boxiang

◆ 新产品新技术 | NEW PRODUCT NEW TECHNOLOGY

- P51** 马来西亚登嘉楼开启桥 / 孔旭 周罡 盛朝晖 王春芳  
Balance bridge in Terengganu, Malaysia/Kong Xu, Zhou Gang, Sheng Zhaohui, Wang Chunfang
- P56** 基于动态小波阈值的齿轮箱振动信号降噪方法 / 陆建华 沈科宇  
Noise reduction method of gearbox vibration signal based on dynamic wavelet threshold/Lu Jianhua, Shen Keyu

◆ 故障诊断 | FAULT DIAGNOSIS

- P61** 基于无监督学习的岸边集装箱起重机关键部件故障诊断方法\* / 张氢 李帅杭 陈星 肖炳林 李恒  
Fault diagnosis method of key components of quayside container crane based on unsupervised learning/Zhang Qing, Li Shuaihang, Chen Xing, Xiao Binglin, Li Heng

◆ 使用维修 | USING MAINTENANCE

- P66** 基于前倾角托辊受力分析的装卸设备尾车输送带跑偏原因分析 / 董海蛟  
Cause analysis of deviation of tail car conveyor belt of handling equipment based on force analysis of front inclined roller/Dong Haijiao
- P69** 振动在线监测系统在港口机械的应用 / 李益波 肖炳林 黄俊俊  
Application of on-line vibration monitoring system in port machinery/Li Yibo, Xiao Binglin, Huang Junjun

◆ 技术改造 | TECHNICAL IMPROVEMENT

- P76** 起重机地控加遥控联锁转换开关检验及缺陷改进 / 戴建芯 麦晓俊  
Inspection and defect elimination of interlocking changeover switch of crane with local and remote control/Dai Jianxin, Miao Xiaojun